
خبر کوتاهاخبار
وزیر علوم: 

پایان نامه های تقلبی باطل می شود

شهردار منطقه یک در جمع ساکنان مجاورگود پرخطر نیاوران :

گود پر خطر نیاوران مقاوم سازی می شود
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جلالی در جلسه  نظارت ستادی با ایثارگران شرکت شهروند:

لزوم توجه حداقلی به قوانین حداکثری ایثارگران 

رییس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز کشور اعلام کرد: 

قاچاق 12/5 میلیارد دلاری کالا و ارز 

همزمان با هفته پیشگیری از دخانیات :

ایستگاه های سلامت محوردر میادین میوه  و تره بار شمال شرق تهران  برپا شد

دیگر  دستگاه های  با  همکاری  خوشبختانه 
باعث شد که تعدادی از مؤسسات تعطیل شوند.

حاشیه  در  فناوری،  و  تحقیقات  علوم،  وزیر 
کارگاه ترویج علم در جمع خبرنگاران گفت: پایان 
نامه تقلبی افراد باطل می شود حتی اگر ۵۰ سال 

پیش اقدام به تهیه این پایان نامه کرده باشند.
و  رشد  با  مقابله  گفت:  غلامی  منصور 
شکل گیری مراکز ارائه دهنده خدمات به کسانی که 
در حال تدوین پایان نامه یا مقالات علمی هستند، 

صورت گرفت.
حوزه  به  مؤسسات  برخی  این که  بیان  با  وی 
پیدا  ورود  پایان نامه  و  مقاله  غیرقانونی  تدوین 
تعداد  خاطر  به  اتفاق  این  کرد:  اظهار  کردند، 
دانشجویان تحصیلات تکمیلی شاغل به تحصیل در 
مراکزی که امکانات کمی دارند و هیأت علمی های 
موضوع  این  همچنین  داد.  رخ  داشتند،  محدودی 
اشتغال،  حین  در  که  می شود  مربوط  کسانی  به 

تحصیل می کنند.
تحصیلات  قاعده  کرد:  خاطرنشان  غلامی 
کسی  اگر  و  است  افراد  بودن  وقت  تمام  تکمیلی، 
در  و  دارد  کشور  در  مهمی  مسئولیت  سال  چهار 
آن دوره نیز در مقطع تحصیلی ارتقا پیدا می کند، 
قطعاً باید علامت سوالی بر روی این افراد گذاشت 
که با چه توانی این کار را انجام داده اند. بنابراین این 

به  و منجر  قرار گرفته  یکدیگر  موضوعات در کنار 
شکل گیری مراکز غیرقانونی برای پاسخگویی به آن 
ظرفیت های محدود همچنین تدوین پایان نامه های 

غیرقانونی شده است.
با  مقابله  قانون  اینکه  از  بعد  وی،  گفته  به 
تصویب  اسلامی  شورای  مجلس  در  علمی  تقلب 
شد، با همکاری پلیس و قوه قضائیه به این حوزه 
ورود کرد. وزارتخانه عملًا این قدرت را ندارد که 

موضوع  این  با  مقابله  برای  ضابطی  اقدام  بتواند 
انجام دهد.

وزیر علوم تاکید کرد: خوشبختانه همکاری با 
دستگاه های دیگر باعث شد که تعدادی از مؤسسات 
تعطیل شوند.وی تاکید کرد: با اقداماتی که صورت 
گرفت، امکانات و مدارک مراکز عرضه پایان نامه به 
منظور بررسی های بیشتر منتقل شد تا متقاضیان 
شوند،  مشخص  نامه  پایان  دهندگان  سفارش  و 

غیرقانونی  مراکز  این  سرویس  از  اگر  همچنین 
بهره مند شده اند با آن ها برخورد انضباطی و قانونی 

صورت خواهد گرفت.
وزیر علوم خاطر نشان کرد: با کنترل ظرفیت 
دانشجویان  که  نکته  این  اهمیت  و  دانشگاه ها 
تحصیلات تکمیلی تمام وقت در دانشگاه ها باشند، 
می توانیم فضای مطمئنی را در عرصه فعالیت های 

علمی ایجاد کنیم.
اغلب  که  کنیم  فراموش  نباید  گفت:  وی 
و  نظارت  حوزه  تحت  که  ما  خوب  دانشگاه های 
ارزیابی وزارت علوم بوده و با دقت کنترل شده اند، 
عاری از این تخلفات هستند و اگر هم مواردی از 

تخلف پیدا شود، با آن ها برخورد می کنیم.
و  وضعیت  که  مراکزی  شد:  یادآور  غلامی 
امکانات محدودی داشتند، دنبال این نوع مؤسسات 

غیرمجاز بودند.
وزیر علوم افزود: جریمه های اعمال شده برای 
حوزه  در  که  علمی  هیأت  اعضای  و  دانشجویان 
تخلفات علمی فعالیت کنند، شامل دو مقوله است. 
کرده  کمک  تخلفات  این  به  که  افرادی  نخست 
در  علمی  هیأت  عضو  و  دانشجو  جمله  از  باشند 
کمیته های انضباطی مورد رسیدگی قرار می گیرند 
برده اند،  بهره  تخلفات  این  از  که  کسانی  امتیاز  و 

لغو می شود.

گود پر خطر نیاوران که منجر به بروز نا امنی، 
خطر و خسارت به واحدهای مسکونی همجوار شده 
مقاوم  و  استحکام  به  موظف  مالک  و  متوقف  بود 
از  کمتر  در  مالکین  به  خسارت  پرداخت  و  سازی 

یک ماه شد.
به گزارش امتیاز؛ سید حمید موسوی شهردار 
واحدهای  ساکنان  جمع  در  حضور  با  منطقه  این 
فوق  مطلب  اعلام  با  نیاوران  خطر  پر  گود  همجوار 
اظهار داشت: پلاک مورد نظر متعلق به سازمان تامین 
اجتماعی است که قبل از دریافت مجوز صدور پروانه 
است  نموده  متر   27 عمق  به  گودبرداری  به  اقدام 
که این امر موجب بحرانی شدن وضعیت واحدهای 
مسکونی و گذر شمالی و غربی مجاور آن شده است .

وی افزود: بدلیل گودبرداری، قنات فعال این 
محدوده تخریب و آب در گود ،جمع و این امر نیز 

باعث حرکت خاک و ایجاد ترک در ساختمان های 
مجاور شد ه است.

مبحث  ضوابط  براساس  کرد:  تصریح  موسوی 
7 مقررات ملی ساختمان عمق برداری بیش از 2۰ 
متر جزء گودهای پر خطر است و اگر چه در سال 
داشته  وجود  باغ  برج  صدور  امکان  گذشته  های 
باغ و درختان وارد می  به  بعلت صدماتی که  ولی 
شده است این مصوبه از سوی شورای اسلامی شهر 
تهران باطل و امکان مجوز هیچ برج باغی در مناطق 
وجود ندارد و این پلاک نیز در حال حاضر امکان 

دریافت جواز ساخت ندارد.
و  اقدامات  با  افزود:  یک  منطقه  شهردار 
و  شهرداری  سوی  از  شده  انجام  های  گیری  پی 
فرمانداری، مالک موظف به پایدارسازی و استحکام 
قنات شده  رفع مشکل  و  دیواره های گود  بخشی 

فنی  ایرادات  رفع  بر  مبنی  لازم  دستورات  و  است 
طبق  تر  سریع  چه  هر  تا  شده  اعلام  پیمانکار  به 
زمانبندی ابلاغی نسبت به اجرای دیوار برشی حایل 
استحکام  ماه  یک  از  کمتر  در  مالک  و  کند  اقدام 

سازی جداره ها را به اتمام برساند.
این  شده  قطع  درختان  خصوص  در  موسوی 
اصله درخت  دارای چندین  باغ  این  افزود:  نیز  باغ 
بود که متاسفانه درختان قطع و در کمیسیون ماده 
امروز  به  تا  که  شده  صادر  درخت  قطع  جرایم   7
بر  باید  که  است  نکرده  پرداخت  به  اقدام  مالک 
اساس نرخ جدید علاوه بر پرداخت خسارت نسبت 

به کاشت چند برابری درخت نیز اقدام کند.
شهردار منطقه یک حفظ جان و مال مردم را 
گفت:  و  دانست  شهری  مدیریت  وظیفه  مهمترین 
جمع  در  تهران  شهری  مدیریت  از  نمایندگی  به 

ساکنان همجوار گود حاضر و در جلسه  کمیسیون 
رفع خطراعلام کردیم به استناد بند 14 ماده ۵۵ 
قانون،  مالک موظف به اسکان ساکنان واحدهای 
مجاور و پرداخت خسارت به آنها شده است و در 
، در غیر  آمادگی کرده است  اعلام  نیز  این زمینه 
عمل  وارد  قضایی  مراجع  و  شهرداری  صورت  این 
می شود و بر اساس تامین دلیل رای قضایی صادر 

و مالک موظف به جبر ان خسارت خواهد شد.
وی از ساکنین این محدوده خواست تا اتمام 
حرکات  توقف  از  اطمینان  و  گود  پایدارسازی 
کارشناسان  حضور  با  مستمر  صورت  به  که  خاک 
پایش می  نظام مهندسی  شهرداری منطقه یک و 
شود در منازل ساکن نشوند و ما این اطمینان را به 
آنها می دهیم تا ظرف مد ت یک ماه تهدید را از 

محله رفع خواهیم کرد.

معماری  و  شهرسازی  معاون  داوطلب  علی 
مدیره  هیات  عضو  و  مدیرعامل  با   19 منطقه 
شرکت فجر جهاد) هولدینگ حمل و نقل صندوق 
بازنشستگی کشوری( طی نشستی دیدار و گفتگو 

کرد.
داوطلب  نشست  این  در  امتیاز،  گزارش  به 

ضمن اشاره به قابلیت های ایستگاه مترو آزادگان 
پیاده  ایستگاهی  مجتمع  احداث  راستای  در 
اتوبوس،  پایانه  مجاورت  دلیل  به   ،)TOD(راه
تاکسی، مترو، خط راه آهن تهران- اهواز وBRT با 
اولین ایستگاه متروی خط سه ) ایستگاه آزادگان( 

با پذیرش روزانه 2۵ هزار مسافر، مشارکت صندوق 
هکتاری  سه  پارکینگ  در  کشوری  بازنشستگی 
متعلق به این سازمان که در مجاورت با این ایستگاه 
و ملک یک هکتاری این منطقه قرار دارد را برای 
فضای لازم  به منظور احداث مجتمع خواستار شد.

گفتنی است در این جلسه این موضوع مورد 

توافق طرفین قرار گرفت و مقرر شد این پروژه وارد 
فاز عملیاتی شود.

همچنین با توجه به کمبود پارکینگ در محل 
ایستگاه مترو آزادگان، مقرر شد که تا زمان اجرایی 
عنوان  به  مذکور  شرکت  پارکینگ  طرح،  شدن 

پارکینگ عمومی در اختیار شهروندان قرارگیرد.

با  تهران  شهرداری  ایثارگران  امور  مدیرکل 
ایثارگران  حقوق  شناختن  رسمیت  به  اینکه  بیان 
توجه حداقلی  لزوم  افزود:  ما است  وظیفه کوچک 
به قوانین حداکثری ایثارگران موضوع مهمی است 

که امیدوارم بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد.
 به گزارش امتیاز، رضا جلالی مدیرکل امور 
امروز  صبح  جلسه  در  تهران  شهرداری  ایثارگران 
اینکه  بیان  با  شهروند  شرکت  ایثارگران  با  خود 
دین  ساز،  تاریخ  های  عرصه  تمامی  در  ایثارگران 
خود را به کشور ادا کرده اند افزود: خادمین شهدا 
در اداره کل امور ایثارگران نیز همواره با پاسخگویی 
به مطالبات و انتظارات این قشر مهم جامعه سعی 
که  طوری  به  اند  داشته  آنان  مشکلات  رفع  در 
بازدیدهای هفتگی در ادارات و سازمانها در جهت 

تحقق این مهم بوده است.
وی از جمله فعالیتهای اجرایی در دوره مدیریت 

جدید را فراهم سازی شرایط آشنایی بیشتر ایثارگران 
و  کرد  عنوان  آنان  حقوقی  و  حقیقی  شخصیت  با 
اظهارداشت:گام های عملی این امر با حضور درمناطق 
و بخشهای مختلف شهرداری و نیز دعوت از ایثارگران 
در جلسات اداره کل صورت گرفته به طوری که بیش 
از 4۰۰ جلسه حضوری در جهت اجرای این امر در 

طول یک سال گذشته تشکیل شده است.
تهران  شهرداری  ایثارگران  امور  مدیرکل 
خانواده  به  رسانی  مسیرخدمت  در  غفلت  هرگونه 
افزود:  و  دانست  نابخشودنی  را  ایثارگران  و  شهدا 
فراموشی  و  شدن  منتفع  به  ایثارگر  مسئولین  گاه 
جامعه هدف متهم می شوند در حالی که بسیاری 
چهره  و  مقدس  دفاع  یادگاران  از  افراد  این  از 
هستند  تحمیلی  جنگ  سال  هشت  شاخص  های 
رفع مشکلات  در جهت  تلاشی  از هیچ  و هیچگاه 

جامعه ایثارگری دریغ نکرده اند.

از  ایثارگران در بسیاری  اینکه  بیان  با  جلالی 
محروم  خود  حق  به  و  قانونی  حقوق  از  ها  زمینه 
شده اند از جمله این محرومیت ها را مانع تراشی 
ها در برخورداری از شرایط بند )ل( ماده 44 برنامه 
پنجم توسعه عنوان کرد وگفت: بر اساس این قانون 
اولویت  در  باید  فرزندان شهید  مساوی  شرایط  در 
جذب و ارتقاء قرارگیرند و این درحالی است که نه 
تنها گاه با اهمال در اجرا رو برو می شویم که در 
بسیاری از موارد این افراد علی رغم برخورداری از 
شرایط و امتیاز بالاتر مورد بی مهری قرارگرفته و 
از حقوق اولیه خود نیز محروم می شوند و این در 

تناقض با عدالت خواهی شهدا و ایثارگران است.
کل  اداره  اساسی  و  مهم  اهداف  از  یکی  وی 
امور ایثارگران را ایجاد شرایط بهتر برای ایثارگران 
یادآور  و  دانست  امکانات  و  منابع  تامین  نسبت  به 
پاسخگویی  به  و مسئولین موظف  مردم  شد: همه 

امروز  امنیت  افراد هستند چراکه  این  مطالبات  به 
این  منت  بی  و  مقتدرانه  مجاهدت  نتیجه  جامعه، 

افراد است.
مدیرکل امور ایثارگران شهرداری تهران با بیان 
اینکه به رسمیت شناختن حقوق ایثارگران وظیفه 
کوچک ما است تصریح کرد: لزوم توجه حداقلی به 
قوانین حداکثری ایثارگران موضوع مهمی است که 

امیدوارم بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد.
پیروزی  ابتدای  از  اینکه  به  اشاره  با  جلالی 
ایثارگران  قانون در حوزه  تنها سه  انقلاب اسلامی 
درکنار  متاسفانه  افزود:  است  شده  تدوین  و  تهیه 
اجرا  در  دیگری  مهم  چالش  با  ها  محدودیت  این 
مواجهیم به طوری که برخی قانون تراشی ها مانع 
اجرای قوانین می شوند و این کش و قوس ها در 
اجرای قوانین و عملیاتی شدن آن لذت خدمت به 

ایثارگران را کم رنگ می سازد

رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز کشور گفت: سالانه 12.۵ 
میلیارد دلار قاچاق کالا و ارز از طریق مرزهای کشور صورت می گیرد.
پژوهشی  علمی  منطقه ای  همایش  نخستین  در  مویدی  علی 
اقتصاد پنهان که در سنندج برگزار شد، با بیان اینکه در بسیاری از 
موارد خلاءهای قانونی و یا قانون هایی که وضع می شود، زمینه ارتکاب 
قاچاق را فراهم می مند، اظهار داشت: در سال 92 بر واردات شمش 
طلا مالیات بر ارزش افزوده وضع شد که همین امر باعث شد تا پایان 
سال 9۶ که این قانون اصلاح شد، حتی یک گرم شمش طلا از مبادی 

رسمی وارد کشور نشود.
باید  ابتدا  اقتصادی  حوزه  در  کاری  هر  از  پیش  افزود:  وی 
آسیب های احتمالی آن شناسایی شود تا بتوان راه های پیشگیری و 
درمان به موقع برای این آسیب ها را ارائه داد تا کسانی نیز که قصد 
دارند در این عرصه فعالیت کنند به دنبال فعالیت های اقتصادی پنهان 

مانند قاچاق نروند.
ستاد  داد:  ادامه  کشور  ارز  و  کالا  قاچاق  با  مبارزه  ستاد  رئیس 

با قاچاق کالا و ارز صرفاً مسئولیت برخورد ندارد بلکه کار و  مبارزه 
به طوری عمل  باید  و  این ستاد، سیاست گذاری است  رسالت اصلی 
کند که تجارت ما یک تجارت سالم و بدون هیچ انحراف و نشت قانون 

و مقررات باشد.
مویدی با بیان اینکه کار ستاد فقط مقابله نیست چون مقابله هم 
باید با هدف پیشگیری و بازدارندگی از ایجاد اقتصادی پنهان انجام 
گیرد، یادآور شد: این ستاد مرکز تولید فکر و دانش برای راه اندازی 

تجارتی شفاف است.
اقتصادی که کشور طی سال گشذته  به مشکلات  اشاره  با  وی 
شرایط  به  توجه  با  کردستان  استان  کرد:  بیان  بوده،  مواجه  آن  با 
فرصتی  می تواند  خدادادی  استعدادهای  و  جغرافیایی  ژئوپلیتیکی، 
برای کل کشور در حوزه مبادلات تجاری و فعالیت های اقتصادی باشد.
رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز کشور گفت: با توجه به 
راه های  می توان  دارد  وجود  استان  این  در  که  فراوانی  ظرفیت های 
جدیدی برای توسعه اقتصادی کشور تعریف کرد اما این کار نیاز به 

برنامه تحقیقاتی و پژوهشی دارد.
مویدی اظهار داشت: برگزاری چنین همایش هایی و حمایت از 
دریچه های  کردن  باز  در  می تواند  حوزه  این  پژوهشگران  و  محققان 

اقتصادی جدید به روی کشور بسیار حائز اهمیت باشد.

معاون امور اجتماعی فرهنگی شهرداری منطقه چهار از اجرای ویژه 
برنامه های هفته ملی پیشگیری از دخانیات با شعار«تـهران شــهر بدون 

دخــانیات » در اماکن عمومی و محلات این منطقه خبر داد.
به گزارش امتیاز، معصومه سادات عمارتی با بیان این مطلب 
برنامه های متنوعی  از دخانیات،  به مناسبت هفته پیشگیری  گفت: 
مشارکت  جلب  و  استعمال  ،کاهش  شهروندان  سواد  ارتقاء  هدف  با 
شهروندان در حوزه پیشگیری از استعمال دخانیات در بوستان ها و 

اماکن عمومي منطقه از 2۵  تا 31 خرداد برگزار می شود.

وی در ادامه به برپایی ایستگاه های سلامت در میادین میوه و 
بار ، سراهای محلات و معابر پر تردد منطقه اشاره کرد وگفت:  تره 
در این ایستگاه ها آگاهي شهروندان نسبت به حقوق شهروندي خود 
در حوزه استعمال دخانیات ، مضرات و بیماریهای ناشی از دخانیات 

آموزش داده می شود.
معاون امور اجتماعی فرهنگی شهرداری منطقه چهار دیگر برنامه 
های این هفته را ،اجرای برنامه گفت و گو در شهر و تئاترهای تعاملی 
با موضوع دخانیات و ایجاد نمایشگاه آثار هنرمندان در حوزه دخانیات 

در بوستان های سمیه، گلبرگ، یاس، الغدیر، نوفل لوشاتو، صدف و 
پلیس برشمرد.

عمارتی در ادامه به برپایی چندین کارگاه با محورهای نمایندگان 
مجلس حامي قوانین کنترل دخانیات، مطالبه گري مردم براي جامعه 
عاري از دخانیات ، ورزش و تفریحات سالم براي دوري از دخانیات، 
ریه سالم با دوري از دخانیات، نقش رسانه در ترویج فرهنگ کنترل 
دخانیات، ساماندهي عرضه مواد دخاني ضامن اجراي قوانین، آموزه 

هاي دیني در برابر دخانیات« در محلات منطقه اشاره کرد.

پلیس راهور در مواجهه با کشف حجاب 
در خودرو چطور عمل می کند؟

فرمانده انتظامی پایتخت چگونگی عملکرد 
راهور در صورت مشاهده کشف  پلیس  مأموران 

حجاب در خودرو را اعلام کرد.
انتظامی  فرمانده  رحیمی  حسین  سردار 
ماموران  عملکرد  چگونگی  در خصوص  پایتخت 
تمام  داشت:  اظهار  ناظر  طرح  در  راهور  پلیس 
ماموران پلیس های تخصصی در صورت مشاهده 
جرم کشف حجاب، مکلف هستند موضوع را به 

پلیس امنیت اخلاقی گزارش کنند.
که   سؤال  این  به  پاسخ  در  رحیمی  سردار 
ماموران پلیس راهور، خودرویی که در آن کشف 
حجاب شده  را متوقف می کنند یا خیر تصریح 
کرد: ما جلوگیری نداریم؛ فقط مأمور مکلف است 
مشخصات خودرو، محدوده تخلف و زمان آن را 
یادداشت کرده و به پلیس امنیت اخلاقی گزارش 

می کند.

غربالگری اهداکنندگان بارِ اولی خون
 عدم مراجعه نیمی از اهداکنندگان 

پس از انجام آزمایش ها
ایران ضمن  انتقال خون  مدیرعامل سازمان 
تشریح اقدامات انجام شده جهت تضمین سلامت 
خون های اهدایی و غربالگری اهداکنندگانِ بار اول 
خون، در عین حال گفت: به دنبال متمرکزسازی 
حال  در  که  هرچند  هستیم؛  خون  اهدای  مراکز 
حاضر کمبود امکانات و منابع مالی سد راه مان است.
برنامه  به  با اشاره  دکتر علی اکبر پورفتح الله، 
سازمان انتقال خون برای غربالگری اهداکنندگان 
بار اول در کشور، گفت: در حال حاضر در 1۵ استان 
کشور برنامه آزمایش و غربالگری اهداکنندگان بار 
اولی را انجام می دهیم. علت اجرای این طرح این 
است که بر اساس گزارش هایمان ۸۰ درصد رخداد 
 HIV و B،  C مثبت شدن آزمایش های هپاتیت
اساس  همین  بر  است.  اولی  بار  اهداکنندگان  در 
اهداکنندگان بار اول در 1۵ استان کشور ابتدا مورد 
ارزیابی آزمایشگاهی قرار می گیرند و بعد از چهار ماه 
برای اهدای خون فراخوان می شوند. البته این اقدام 
هزینه ها و حجم کار ما را بسیار افزایش می دهد، اما 

بر روی سلامت خون تاثیر مستقیمی دارد.
اینکه به هر حال در 1۵ استان  با بیان  وی 
کشور این برنامه را اجرا کردیم که طبیعتا چالش های 
خاص خود را دارد، افزود: در استان هایی که این 
برنامه اجرا شده حدود ۵۰ درصد اهداکنندگان بعد 
از انجام آزمایشات شان، دیگر به مراکز اهدای خون 
مراجعه نمی کنند، اما به هر حال برای ارتقاء سلامت 
خون این اقدامات الزامی است. در عین حال این 
برنامه را در استان هایی انجام می دهیم که حجم 

اهدای خون مان کم است.
پورفتح الله از ساماندهی شبکه خونرسانی کشور 
خبر داد و گفت: به این ترتیب دیگر استان های ما 
بلکه  نمی کنند،  تولید  استان شان خون  نیاز  برای 
همه استان ها برای شبکه خونرسانی کشور خون 
از طریق شبکه  را  استان ها  نیاز  و  تامین کرده  را 
خونرسانی کشور، تامین می کنیم. این مساله باعث 
شده که تاب آوری مراکز اهدای خون افزایش یابد و 
اگر در استانی با موقعیت های خاصی از نظر اهدای 
خون مواجه شدیم یا می خواستیم پروژه ای را اجرا 
کنیم، بتوانیم وضعیت خون رسانی را مدیریت کنیم.

به  اشاره  با  خون  انتقال  سازمان  مدیرعامل 
اهداکنندگان   B هپاتیت  واکسیناسیون  برنامه 
واکسیناسیون  کرد:  اظهار  خون،  مستمر 
در   B هپاتیت  علیه  خون  مستمر  اهداکنندگان 
تمام کشور انجام شده است و تمام اهداکنندگان 
امکان  ایمن هستند و  از نظر هپاتیت  مستمر ما 
انتقال این بیماری را ندارند. اجرای این برنامه در 
کنار غربالگری اهداکنندگان بار اولی می تواند خطر 
نزدیک  به  را  خون  طریق  از  منتقله  بیماری های 
صفر برساند. امروز در دنیا ادبیات آرزوی رسیدن 
به خطر صفر را در اهدای خون مطرح می کنند که 
ما امیدواریم با اجرای این برنامه ها بتوانیم به این 

مهم دست یابیم.
پورفتح الله درباره متمرکزسازی مراکز اهدای 
خون و تبدیل مراکز کوچک به مراکز جامع اهدای 
خون نیز گفت: تاکنون 1۵ مرکز جامع اهدای خون 
در کشور ایجاد شده است، اما از آنجایی که تامین 
این مراکز  برای  نیاز  امکانات و دستگاه های مورد 
پرهزینه است، این اقدام تداوم پیدا نکرده است و ما 
به دنبال به ظرفیت رساندن این 1۵ مرکز هستیم. 
باید توجه کرد که یکی از معضلات بزرگ سازمان 
انتقال خون پراکندگی مراکز اهدای خون در کشور 
است که تغییر آن ها نیازمند فرهنگسازی است. در 
بسیاری از شهرستان ها مراکز اهدای خونی داریم 

که حجم اهدای خون بسیار پایینی دارند.
سازمان  که  درحالیست  این  افزود:  وی 
از  یکی  که  می کند  تاکید  هم  جهانی  بهداشت 
نسبت  توسعه  حال  در  کشورهای  مشکلات 
در  که  است  این  توسعه یافته،  کشورهای  به 
به  خون  اهدای  میزان  توسعه یافته  کشورهای 
ازای هر مرکز اهدای خون حداقل 2۰ هزار واحد 
در سال است، اما در کشورهای در حال توسعه 
است.  در سال  واحد  هزار  پنج  یا  متوسط چهار 
وقتی که میزان اهدای خون در مرکزی کم باشد، 
امکانات کنترل کیفی، دقت و کارایی مجموعه به 
حداقل ممکن می رسد و منابع اقتصادی زیادی 

را هم به هدر می دهد.
وی تاکید کرد: بر همین اساس در تمام دنیا به 
دنبال متمرکزسازی انتقال خون هستند و ما هم به 
تدریج این اقدام را انجام می دهیم تا مراکز کوچک 
اهدای خون را جمع کنیم. البته با مراجعه مقطعی 
سراسر  در  مردم  دسترسی  مشخص،  روزهای  در 
کشور برای اهدای خون را فراهم کرده و از طرفی 
بانک های خون بیمارستانی را تجهیز می کنیم تا 
ذخیره خوبی از خون و فرآورده های خونی داشته 
باشند. طبیعتا بخشی از برنامه مان هم ایجاد مراکز 
سیاری است که در مواقع مختلفی از آن ها استفاده 

می کنیم.
پورفتح الله کمبود امکانات و منابع مالی را سد 
راه ایجاد مراکز متمرکز اهدای خون عنوان کرد و 
گفت: به هر حال ایجاد این مراکز نیازمند زنجیره 
سرد و سایر تجهیزات است، اما در حال حاضر در 
منابع مالی برای تامین این تجهیزات دچار کمبود 

هستیم.

طی مراسمی با حضورمعاون هماهنگی و امور مناطق؛
آیین تکریم و معارفه شهردار منطقه 5 

برگزارشد
 ۵ منطقه  شهردار  معارفه  و  تکریم  مراسم 
حضور  با  منطقه  حرم  مدافع  شهدای  سالن  در 
رستمی معاون هماهنگی و امورمناطق شهرداری 
تهران ، معاونان ، شهرداران نواحی هفت گانه و 

مدیران  برگزار شد. 
به گزارش امتیاز، در این مراسم رستمی 
تهران  امورمناطق شهرداری  و  معاون هماهنگی 
ضمن قدردانی از تلاش های بی وقفه و پیگیرانه 
رجبعلی خسرو آبادی شهردار پیشین منطقه ۵ به 
عنوان نیروی با تجربه در ابعاد مختلف مدیریتی 
و اجرایی گفت: از سیاست های شهرداری تهران 
، مشارکت شهروندان در اداره شهر بوده و باید با 
حفظ کرامت ذاتی بیشتر در کنار مردم باشیم . 

وی با اشاره به این که منطقه ۵ از پتانسیل 
بر  تکیه  جز  به   : افزود  برخورداراست  ای  ویژه 
از  محورها  دیگر  در  زایی  درآمد  شهرسازی، 
این  در  است.  تهران  شهرداری  های  اولویت 
سابق  شهردار  آبادی  خسرو  رجبعلی  مراسم 
و شورایارانی که در  از همه همکاران  منطقه ۵ 
داشتند  صمیمانه  همکاری  مسئولیتش  مدت 

قدردانی کرد. 
شده  منصوب  شهردار  حیدری  فریدون 
برنامه  اجرای  بر   ، مراسم  این  در  نیز   ۵ منطقه 
منطقه  در  تهران  شهرداری  های  وسیاست  ها 
مایه  را  شهروندان  به   خدمت  و  کرد  تاکید 
کارکنان  است  امید  افزود:  و  دانست  خرسندی 
با علاقه مندی هر چه بیشتربرای جلب رضایت 

شهروندان تلاش کنند.
وی گفت : برای اجرای فعالیت ها از تاثیر 
شورا یاری در ارتباط با شهروندان کمک گرفته و 
در نظر داریم با کمترین هزینه شهرداری منطقه 

را اداره کنیم.
فریدون حیدری پیش از این در جایگاه های 

مدیریتی شهرداری تهران خدمت کرده است.

شهردار منطقه 10 در همایش دوچرخه سواری 
خانوادگی مطرح کرد؛

پیشنهاد راه اندازی 15 ایستگاه دوچرخه 
بیدود در سطح محدوده منطقه

دوچرخه  همایش  در   1۰ منطقه  شهردار 
سواری خانوادگی که با حضور آحاد شهروندان و 
چهره های محبوب هنری و ورزشی برگزار شد از 
پیشنهاد استقرار 1۵ ایستگاه دوچرخه بیدود به 
سازمان حمل و نقل و ترافیک در سطح منطقه 

خبر داد.
حسین  برنامه  این  در  امتیاز،  گزارش  به 
بحیرائی ضمن اعلام حمایت از منویات شهردار 
سطح  افزایش  و  ارتقاء  بر  مبنی  تهران  محترم 
آحاد  حضور  بر  شهروندان،  شادابی  و  نشاط 
همایش  این  در  آموزان  دانش  الخصوص  مردم 
ها و استفاده هرچه بیشتر از حمل و نقل پاک 
نقل  و  حمل  ترویج  راستای  در  »دوچرخه« 

عمومی و ایجاد آرامش شهر تاکید کرد.
وی افزود: پیشنهاد راه اندازی 1۵ ایستگاه و 
تجهیز آن به 1۵۰ دستگاه دوچرخه بیدود را به 
سازمان حمل و نقل و ترافیک ارائه کرده ایم و در 
صورت تایید و اجرایی شدن آن،  امکان استفاده 
شهروندان از ایستگاه های مستقر در منطقه به 

صورت بهینه فراهم خواهد شد.
بحیرائی با اشاره به این که برنامه های ویژه 
منطقه  ترافیکی  معضلات  رفع  درخصوص  ای 
از شهروندان خواست  در نظر گرفته شده است 
در  شهر  آرامش  و  زیست  محیط  حفظ  برای  تا 
سفرهای درون شهری از دوچرخه استفاده کنند.

توافق گروه 20 برای مقابله با 
پسماندهای پلاستیکی

یک  طی  کردند  توافق   2۰ گروه  اعضای 
با پسماندهای پلاستیکی  توافق بین المللی مهم 
که اقیانوس های جهان را آلوده می کنند، مقابله 

کنند.
مطرح  منظور  این  به  برجسته  توافق  این 
شد که حجم فزاینده پسماندهای پلاستیکی که 
اقیانوس های جهان را آلوده می کند، کاهش پیدا 
صنعتی  کشورهای  بیشتر  پذیرش  مورد  و  کند 

جهان قرار گرفته است.
کشورهای  انرژی  و  زیست  محیط  وزرای 
گروه 2۰ توافق کردند تا چارچوبی داوطلبانه در 
جهت کاهش پسماندهای پلاستیکی اتخاذ کرده 
برای کمک به کشورهای  ارائه استراتژی هایی  و 

در حال توسعه از جمله آن هاست.
 ۸۵ که   2۰ گروه  کشورهای  از  نمایندگانی 
درصد از تولید ناخالص داخلی در جهان را تشکیل 
می دهند در شهر کاروایزاوا در شمال غرب توکیو 
و پیش از نشست گروه 2۰ که اواخر این ماه در 
کردند.  دیدار  یکدیگر  با  می شود  برگزار  اوساکا 
طی  دریاها  در  پلاستیکی  پسماندهای  موضوع 
سال های اخیر برجسته شده زیرا میزان این مواد 
دارد که  یافته و شواهدی وجود  افزایش  آلاینده 
طبیعت  در  آن  از  ناشی  آسیب های  نشان دهنده 
تعداد  افزایش  همچنین  است.  وحش  حیات  و 
پسماندهای  بلعیدن  دلیل  به  که  لاشه  حیواناتی 
نقاط  در  را  اعتراضاتی  شده اند  تلف  پلاستیکی 
نتیجه  در  و  داشته  همراه  به  جهان  مختلف 
راستای  در  را  اقداماتی  کشورها  از  بسیاری  آن 
ممنوعیت استفاده از کیسه های پلاستیکی اعمال 
کرده اند. هرچند، همچنان مشاهده می شود میزان 
این پسماندهای رها شده در دریاها رو به افزایش 
است.برآوردهای منتشر شده توسط دولت انگلیس 
نشان می دهد هر سال بیش از 1۵۰ میلیون تن 
آلوده  را  جهان  اقیانوس های  پلاستیکی  پسماند 
هزار   1۰۰ از  بیش  سالانه  همچنین،  می کنند. 
پستاندار دریایی و حدود یک میلیون پرنده به دلیل 
بلع پسماندهای پلاستیکی یا گیر افتادن در آن ها 
تلف می شوند. به گزارش روزنامه ایندیپندنت، بر 
اساس این چارچوب جدید که در ژاپن مطرح شد 
اعضای گروه 2۰ »رویکرد جامع چرخه زندگی« 
و  متعدد  اقدامات  طریق  از  تا  می دهند  ارتقا  را 
همکاری های بین المللی از رها شدن پسماندهای 
پلاستیکی در اقیانوس ها جلوگیری شده و میزان 

آن کاهش پیدا کند.

WWW.EMTIAZDAILY.IR

روزنامه صبح ایران

2
شماره 2749 

اجتماعی
سه شنبه 28 خرداد 1398  14 شوال 1440  18 ژوئن 2019  


